



# ບົດຮຽນໂຮງຮຽນວັນອາທິດ

ວັນອາທິດ ທີ 17 ເມສາ 2022 (04-17-2022)

## ພຣະເຢຊູຊົງພຣະຊົນຢູ່-ທ່ານກໍສາມາດເປັນຢູ່ໄດ້ເຊັ່ນກັນ

ເມື່ອໃດທີ່ທ່ານຕົກຕະລົງທີ່ໄດ້ພົບບາງຄົນ ໂດຍບໍ່ຄາດຝັນ?

ຈຸດສໍາຄັນໃນບົດຮຽນ: ພັກຜ່ອນຢ່າງໝັ້ນໃຈໃນການຄົ້ນພຣະຊົນຂອງພຣະຄຣິດ.

ພຣະຄໍາພີຕອບສນອງຕໍ່ຊີວິດ:

ໃນຄໍາຄົ້ນກ່ອນວັນສອງຄຣິສຕິສມາດສອງສາມປີກ່ອນ, ພວກເຮົາໄດ້ຮັບໂທຣະສັບຈາກລູກຊາຍຂອງພວກເຮົາ, ຜູ້ເປັນສາສນາ ທູດປະຈຳຢູ່ໃນ ແອມສເຕີແດມ Amsterdam. ເຊົ້າມື້ຕໍ່ມາຫຼັງຈາກຄອບຄົວເປີດຂອງຂວັນ, ພັນລະຍາຂອງຂ້າພະເຈົ້າຮູ້ວ່າ ຂອງຂວັນອັນນຶ່ງຂາດໄປ. ສິ່ງທີ່ຂ້າພະເຈົ້າອາດສາມາດບອກນາງໄດ້ກໍຄື, "ຜູ້ຊາຍເວົ້າວ່າ ມັນຈະພ້ອມແລ້ວທີ່ຈະຮັບເອົາໄດ້ ກ່ອນຕອນແລງມື້ນີ້." ຕໍ່ມາໃນມື້ນັ້ນ, ຫຼັງຈາກການກັບມາຈາກໄປຮັບເອົາກ່ອງຂອງຂວັນຂ້າພະເຈົ້າໄດ້ເຊີນພັນລະຍາແລະລູກ ສາວຂອງຂ້າພະເຈົ້າລົງມາຊັ້ນລຸ່ມ. ຂອງຂວັນຢູ່ນີ້ແລ້ວ. ໃນຂະນະທີ່ພັນລະຍາໄດ້ຈັກເຈັ້ງທີ່ກ່ອງອອກ, ຄວາມຄາດຫວັງຂອງ ນາງໄດ້ກາຍເປັນຄວາມຕົກສະເຕັງ, ຫຼັງຈາກນັ້ນຄວາມແປກໃຈກໍເປັນທີ່ໜ້າພໍໃຈ. ທູຂອງນາງໄດ້ຍິນສຽງ, "ສະບາຍດີ, ແມ່!" ແລະ ຕາຂອງນາງໄດ້ເຫັນລູກຊາຍຂອງພວກເຮົານຶ່ງຢູ່ຕໍ່ໜ້າຂອງນາງ-ແທນທີ່ຈະເປັນ 5,000 ໄມລ໌ ທ່າງໂກກັນຕາມທີ່ນາງ ໄດ້ຄາດໄວ້. ຄວາມເປັນຈິງຂອງນາງ-ສິ່ງທີ່ນາງ "ຮູ້" ວ່າເປັນຄວາມຈິງ-ຖືກທໍາລາຍໄປຢ່າງໝົດສິ້ນ. ລູກຊາຍຂອງພວກເຮົາ ບໍ່ໄດ້ຢູ່ພາກມະຫາສມຸດ; ລາວຢູ່ໃນເຮືອນນີ້ແລ້ວ!

ທ່ານມັດທາຍປົດຂ່າວປະເສີດຂອງທ່ານດ້ວຍເຮືອງຂອງຜູ້ຍິງສອງຄົນທີ່ເຝົ້າເບິ່ງພຣະເຢຊູຊົງທົນທຸກແລະສິ້ນພຣະຊົນ. ມັນເປັນເຮືອງຍາກທີ່ຈະຍອມຮັບຄວາມເປັນຈິງອັນໂຫດຮ້າຍນີ້, ແຕ່ນັ້ນຄືຄວາມເປັນຈິງໃນຂອບຄວາມຄິດນັ້ນ. ຕອນນັ້ນເອງ ທີ່ເຂົາເຈົ້າໄປທີ່ຫຼຸມຝັງສົບ ແລະພົບກັບຄວາມແປກໃຈທີ່ໜ້າຍິນດີ.

ພຣະຄໍາພີກ່າວວ່າແນວໃດ? (ເບິ່ງຕາມຫົວຂໍ້ 1, 2, ແລະ 3.)

### ການສຶກສາພຣະຄໍາພີ

#### 1. ມັດທາຍ 28:1-5

1. ພາຍຫຼັງວັນສະບາໂຕນັ້ນເວລາໃກ້ຮຸ່ງເຊົ້າວັນຕົ້ນສັບດາ ມາຣິອາໄທມັກດາລາ ກັບມາຣິອາອີກຄົນນຶ່ງນັ້ນໄດ້ພາກັນໄປ ເບິ່ງອຸປໂມງ. 2. ເບິ່ງແມ່, ເກີດແຜ່ນດິນຫວັ່ນໄຫວຢ່າງໜັກ ເພາະເທວະດາຕົນນຶ່ງຂອງອົງພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າລົງມາຈາກສວັນ ໄດ້ກິ່ງກ້ອນຫີນອອກຈາກອຸປໂມງແລ້ວກໍນຶ່ງເທິງຫີນນັ້ນ. 3. ລັກສະນະຂອງເທວະດາຕົນນັ້ນເໝືອນແສງຟ້າແມບ ເຄື່ອງນຸ່ງກໍ ຂາວເໝືອນຫິມະ. 4. ພວກຄົນຍາມທີ່ເຝົ້າຢູ່ກໍຢ້ານເທວະດານັ້ນ ແລະກາຍເປັນເໝືອນຄົນຕາຍ. 5. ຝ່າຍເທວະດາຕົນນັ້ນ ໄດ້ກ່າວແກ່ພວກຜູ້ຍິງວ່າ, ພວກເຈົ້າຢ່າຊູ່ຢ້ານ ເຮົາກໍຮູ້ແລ້ວວ່າພວກເຈົ້າມາຊອກທາພຣະເຢຊູ ຜູ້ທີ່ຖືກຄົງໄວ້ທີ່ໄມກາງແຂນ.

ກົດໝາຍຂອງຊາວຢິວໄດ້ກຳນົດໃຫ້ຜູ້ຖືກປະທານຊີວິດຕ້ອງຝັງທັນທີ (ພຣະບັນຍັດສອງ 21:22-23). ແນວໃດກໍຕາມ, ເນື່ອງຈາກພຣະເຢຊູສິ້ນພຣະຊົນໃນຕອນບ່າຍແລງວັນສຸກ, ຈິ່ງບໍ່ໄດ້ເຮັດພິທີສົບໃຫ້ແລ້ວກ່ອນວັນສະບາໂຕ-ຊຶ່ງເປັນວັນພັກ ຜ່ອນຂອງຊາວຢິວ-ເລີ້ມຕອນຕາເວັນຕົກ. ແຕ່ໃນຕອນນີ້ວັນສະບາໂຕໄດ້ຈົບລົງແລ້ວ, ແລະແມ່ຍິງຫຼາຍຄົນໄດ້ໄປຫາອຸບມຸງ ຂອງພຣະເຢຊູເພື່ອເຮັດຂັ້ນຕອນການຝັງສົບໃຫ້ສໍາເລັດ (ລູກາ 24:1,10). ມັດທາຍເລືອກເນັ້ນໃສ່ຜູ້ຍິງສອງຄົນນີ້: "ນາງມາ

ຮືອາມັກດາລາ ແລະນາງມາຮືອາອີກຜູ້ນຶ່ງ,” ເຊິ່ງໄດ້ລະບຸວ່າເປັນ “ແມ່ຂອງຢາໂກໂບແລະໂຢເຊບ” (ມທ. 27:56). ພວກເຮົາທຸກຄົນຮູ້ວ່າຄວາມກົດດັນແລະສິ່ງທ້າທາຍເປັນແນວໃດ. ຄວາມຂັດແຍ້ງເກີດຂຶ້ນຢູ່ໃນໂລກຂອງພວກເຮົາໃນທຸກລະດັບ: ການລະບາດທົ່ວໂລກ, ຄວາມວຸ້ນວາຍທາງດ້ານການເມືອງໃນປະເທດພວກເຮົາ, ຄວາມຮຸນແຮງໃນເມືອງຂອງພວກເຮົາ, ແລະອື່ນໆ. ປະຊາຊົນມີຫຼາຍເຫດຜົນທີ່ໜ້າເປັນຫ່ວງ, ແມ້ກະທັ້ງຄວາມເຕືອນພັຍ. ຊາວຍິວພາຍໃຕ້ການກົດຂີ່ຂົ່ມເຫງຂອງຊາວໂຣມັນໃນສະຕະວັດນີ້ກໍບໍ່ແມ່ນຄົນແປກໜ້າທີ່ຈະທົນທຸກ; ສິ່ງລົບກວນເຫຼົ່ານີ້ຈະນຳພວກເຂົາໄປສູ່ຂອບເຂດດຽວກັນທີ່ມັນເຮັດສຳລັບຫຼາຍໆຄົນໃນທຸກມື້ນີ້. ແມ່ຍິງເຫຼົ່ານີ້ກໍບໍ່ມີຂໍ້ຍົກເວັ້ນ. ນອກເໜືອໄປຈາກຄວາມລຳບາກທີ່ຊາວຍິວປະເຊີນໃນສະຕະຕະວັດທຳອິດ, ຜູ້ຍິງເຫຼົ່ານີ້ໄດ້ຮັບຄວາມທຸກທໍຣະມານໃນຂະນະທີ່ເຂົາເຈົ້າເຝົ້າເບິ່ງພຣະເມຊີຂອງເຂົາເຈົ້າ ອົດທົນກັບການຈັບກຸມ, ການທໍຣະມານ, ແລະການຖືກຄຶງ. ຍິ່ງໄປກວ່ານັ້ນ, ໃນບັດນີ້ເຂົາເຈົ້າໄດ້ໄປອຸບໂມງຂອງພຣະເຢຊູດ້ວຍເຄື່ອງເທດເພື່ອທົດສົງພຣະກາຍຂອງພຣະອົງ (ມາຣະໂກ 16:1; ລູກາ 24:1).

**ແມ່ນຫຍັງທີ່ດຶງຄວາມສົນໃຈຂອງທ່ານຢ່າງພິເສດໃນຂໍ້ພຣະຄຳພີເຫຼົ່ານີ້?**

ອາລົມຮ້ອນຂຶ້ນເມື່ອພວກເຂົາພົບກັບ "ແຜ່ນດິນໄຫວທີ່ຮຸນແຮງ" ແລະໄດ້ພົບກັບທູດສວັນທີ່ສົດໃສນັ່ງຢູ່ເທິງຫີນທີ່ໄດ້ຖືກກົງອອກໄປນັ້ນ, ເຊິ່ງຄວນຈະປົດອຸບໂມງຢ່າງແໜ້ນຢູ່. ແມ່ນແຕ່ກອງທະຫານທີ່ເຄັ່ງຂຶ້ນຈາກປະສົບການໃນກອງທັບໂຣມັນກໍສັ່ນສະເຫຼີອນດ້ວຍຄວາມຍ້ານ. ພວກທະຫານກັບກາຍເປັນເໝືອນ “ຄົນຕາຍ” (ຂໍ້ທີ 4).

ຊາວຄຣິສຕຽນຕັ້ງແຕ່ຕອນເຊົ້ານັ້ນມາ 2,000 ປີທີ່ຈະໄຕ່ຕອງຄວາມສຳຄັນຂອງເຫດການທັງໝົດເຫຼົ່ານີ້, ແຕ່ໃນເວລານັ້ນ, ພວກແມ່ຍິງມີເວລາໜ້ອຍທີ່ຈະພິຈາລະນາວ່າແມ່ນຫຍັງຫຼືໃຜສາມາດເຮັດໃຫ້ເກີດເຫດການທັງໝົດເຫຼົ່ານີ້. ສິ່ງທີ່ເຂົາເຈົ້າໄດ້ເຫັນແມ່ນມາຈາກພຣະທັດຂອງພຣະເຈົ້າ, ເພາະສິ່ງເຫຼົ່ານີ້ເປັນເຫດການທີ່ພຣະເຈົ້າເທົ່ານັ້ນສາມາດເຮັດໄດ້. ມັນພວກເຮົາສເລີມສລອງການພື້ນຄົນພຣະຊົນຂອງພຣະເຢຊູດ້ວຍເພງແຫ່ງໄຊຊະນະ. ການສເລີມສລອງແລະເພງແຫ່ງໄຊຊະນະຈະມາໃນພາຍຫຼັງສຳລັບແມ່ຍິງເຫຼົ່ານີ້, ແຕ່ໃນເວລານີ້ຄວາມເປັນຈິງຂອງເຂົາເຈົ້າແມ່ນຄວາມສັບສົນ, ຄວາມສິ້ນຫວັງ, ແລະຄວາມໂສກເສົ້າ. ເຮົາສາມາດເອົາກຳລັງໃຈຈາກສິ່ງນີ້: ຜູ້ຍິງຍັງບໍ່ທັນບັນລຸຄວາມເຊື່ອທີ່ບໍ່ຫວັ່ນໄຫວ ຫຼືຄວາມເປັນຜູ້ໃຫຍ່. ເຂົາເຈົ້າເຊື່ອວ່າພຣະເຢຊູໄດ້ສິ້ນພຣະຊົນເຖິງແມ່ນວ່າພຣະອົງໄດ້ບອກລ່ວງໜ້າຫຼາຍເທື່ອກ່ຽວກັບການພື້ນຄົນພຣະຊົນຂອງພຣະອົງ (ມັດທາຍ 16:21; 17:23; 20:19). ຢ່າງໃດກໍຕາມ, ແມ່ຍິງເຫຼົ່ານີ້ຮັກພຣະອົງຢ່າງຊັດເຈນ, ແລະເຖິງແມ່ນວ່າພວກເຂົາເຂົ້າໃຈຜິດໃນເບື້ອງຕົ້ນ, ມັນກໍແມ່ນສຳລັບພວກເຂົາທີ່ພຣະເຈົ້າເປີດເຜີຍຄັ້ງທຳອິດວ່າພຣະເຢຊູໄດ້ພື້ນຄົນມີຊີວິດຈາກຄວາມຕາຍ. ມັນເປັນການໝູນໃຈທີ່ຮູ້ວ່າພຣະເຈົ້າບໍ່ພຽງແຕ່ເປີດເຜີຍຕົວເອງແລະຄວາມຈິງຂອງພຣະອົງເອງຕໍ່ຜູ້ຮຽນຫຼາຍໃນຖ້ຳມາກາງພວກເຮົາເທົ່ານັ້ນ. ມັນຂຶ້ນຢູ່ທີ່ເຮົາສແວງຫາພຣະອົງ ແລະ ຮັບເອົາຄວາມຈິງທີ່ເຮົາພົບໃນພຣະຄຳຂອງພຣະອົງ ທີ່ຄວາມເຊື່ອຂອງພວກເຮົາຫາກເຂັ້ມແຂງຂຶ້ນ ແລະ ຄວາມເຂົ້າໃຈຂອງເຮົາເຕີບໃຫຍ່ຂຶ້ນ.

**2. ມັດທາຍ 28:6-7**

6. ພຣະອົງບໍ່ປະທັບຢູ່ທີ່ນີ້ ເພາະຖືກຊົງບັນດານໃຫ້ເປັນຄົນມາ ຕາມທີ່ພຣະອົງໄດ້ຊົງກ່າວແລ້ວ ຈົ່ງມາເບິ່ງບ່ອນທີ່ພຣະອົງໄດ້ບັນທົມຢູ່ນັ້ນ. 7. ແລ້ວຈົ່ງຮີບໄປບອກພວກສາວົກຂອງພຣະອົງວ່າ “ພຣະອົງຖືກຊົງບັນດານໃຫ້ເປັນຄົນມາຈາກຕາຍແລ້ວ ແລະເບິ່ງແມ່, ພຣະອົງສະເດັດໄປຍັງແຂວງຄາລິເລກອນທ່ານທັງຫຼາຍ ພວກທ່ານຈະໄດ້ເຫັນພຣະອົງຢູ່ທີ່ນັ້ນ” ນີ້ແຫຼະ, ເຮົາໄດ້ບອກພວກເຈົ້າແລ້ວ”.

ພຣະເຈົ້າບໍ່ໄດ້ປ່ອຍເວລາໄປເປົ່າໆ. ຫັນທີ, ຫຼັງຈາກທີ່ທູດສວັນໄດ້ສົງບຄວາມຍ້ານກົວຂອງພວກແມ່ຍິງ, ພຣະອົງໄດ້ໃຫ້ການຮັບປະກັນທີ່ຈຳເປັນ, ການເຊື່ອເຊີນ, ການມອບໝາຍ, ແລະສິດອຳນາດແກ່ພວກເຂົາເຈົ້າ.

- **ການຮັບປະກັນ.** "ພຣະອົງບໍ່ປະທັບຢູ່ທີ່ນີ້ ເພາະຖືກຊົງບັນດານໃຫ້ເປັນຄົນມາແລ້ວ ຕາມທີ່ພຣະອົງໄດ້ຊົງກ່າວແລ້ວ." ດ້ວຍຖ້ອຍຄຳເຫຼົ່ານີ້, ທູດສວັນໄດ້ແຈ້ງໃຫ້ພວກຜູ້ຍິງຮູ້ວ່າເຫດຜົນຕົ້ນສະບັບຂອງເຂົາເຈົ້າທີ່ຈະມາທີ່ອຸບໂມງບໍ່ກ່ຽວຂ້ອງອີກຕໍ່ໄປ. ຖ້ອຍຄຳເຫຼົ່ານີ້ໄດ້ນຳເອົາຄວາມສຳຄັນຂອງຜູ້ຍິງຄົນມາສູ່ຄວາມໄວ້ວາງໃຈທີ່ເຂົາເຈົ້າມີໃນທຸກສິ່ງທີ່ພຣະເຢຊູເວົ້າແລະເຮັດ. ການຮັບປະກັນນີ້ຄົງຈະຊ່ວຍໃຫ້ພວກແມ່ຍິງປະເຊີນຄຳອະທິບາຍອື່ນໆທີ່ແນ່ນອນວ່າຈະມາເຖິງ.
- **ເຊື້ອເຊີນ.** ການເຊື້ອເຊີນຂອງທູດສວັນ-"ມາເບິ່ງສະຖານທີ່ທີ່ພຣະອົງຖືກວາງໄວ້"-ນຳໃຫ້ເຫັນຄວາມແຈ່ມໃສ. ຄຳເຊີນທີ່ແຈ່ມໃສນີ້ແມ່ນຂ້ອນຂ້າງແຕກຕ່າງຈາກສິ່ງທີ່ຄົນອື່ນເຮັດໃນຄວາມພະຍາຍາມປົກປັດການພື້ນຄົນຊີວິດນີ້. ພວກຜູ້ນຳທາງສາສນາຈະໃຫ້ສິນບົນຜູ້ເຜົ່າຍາມ ແລະ ບອກເຂົາເຈົ້າໃຫ້ຕົວະກ່ຽວກັບສິ່ງທີ່ໄດ້ເກີດຂຶ້ນ (ເບິ່ງ 28:11–15). ຄວາມເປີດເຜີຍອັນແຈ່ມແຈ້ງຂອງຄຳເຊື້ອເຊີນຂອງທູດສວັນຕໍ່ພວກຜູ້ຍິງໃຫ້ໄປກວດເບິ່ງອຸບໂມງທີ່ເປົ່າຫວ່າງສຳລັບພວກເຂົາເອງ ນີ້ກໍ ກົງກັນຂ້າມກັບການປັດບັງຂອງພວກຫົວໜ້າປະໂລຫິດ.
- **ການມອບໝາຍ.** ແລະ ຈົ່ງໄປໂດຍໄວ, ແລະ ບອກພວກສາວົກຂອງພຣະອົງວ່າ ພຣະອົງເປັນຄົນມາຈາກຕາຍ; ແລະ, ຈົ່ງເບິ່ງ, ພຣະອົງຈະໄປກ່ອນພວກເຈົ້າທີ່ແຂວງຄາລີເລ; ຢູ່ທີ່ນັ້ນ ເຈົ້າຈະເຫັນພຣະອົງ. ກ່ອນໜ້ານີ້ພຣະເຢຊູໄດ້ກ່າວກັບສາວົກຂອງພຣະອົງວ່າ, "ແຕ່ຫຼັງຈາກເຮົາເປັນຄົນມາແລ້ວ, ເຮົາຈະໄປກ່ອນພວກທ່ານໃນແຂວງຄາລີເລ" (ມທ 26:32). ພວກສາວົກອາດຄົງຈຳໄດ້ໃນສິ່ງທີ່ພຣະເຢຊູໄດ້ຊົງກ່າວ, ເມື່ອພວກແມ່ຍິງໄດ້ຍິນຖ້ອຍຄຳຂອງທູດສວັນແລ້ວ. ທູດສວັນໄດ້ບອກເຂົາເຈົ້າໃຫ້ໄປບອກພວກລູກສິດໃນສິ່ງທີ່ເຂົາເຈົ້າໄດ້ເຫັນ.
- **ຮິດອຳນາດ.** ໃນພຣະຄັມພີ, ທູດສວັນແມ່ນຜູ້ສົ່ງຂ່າວຈາກພຣະເຈົ້າ. ເມື່ອທູດສວັນກ່າວວ່າ, "ຟັງ, ເຮົາໄດ້ບອກພວກທ່ານແລ້ວ," ມັນເປັນການເຕືອນວ່າເທວະດາກຳລັງໄດ້ເວົ້າດ້ວຍສິດອຳນາດຂອງພຣະເຈົ້າທີ່ຢູ່ເບື້ອງຫຼັງ; ດັ່ງນັ້ນ, ສິ່ງທີ່ຜູ້ຍິງໄດ້ຍິນກໍດ້ວຍອຳນາດອັນເຕັມປຽມຂອງພຣະເຈົ້າເອງ. "ພຣະມະຫາບັນຊາຂອງພຣະເຢຊູ" (ມັດທາຍ 28:18-20) ເລີ້ມຕົ້ນດ້ວຍ "ອຳນາດທັງໝົດຖືກມອບໃຫ້ເຮົາໃນສວັນແລະແຜ່ນດິນໂລກ." ເຖິງແມ່ນວ່າພວກເຮົາໄດ້ຮັບອະນຸຍາດໃຫ້ແບ່ງປັນຂ່າວປະເສີດ, ພວກແມ່ຍິງກໍໄດ້ຮັບອະນຸຍາດໃຫ້ໄປກັບຂໍ້ຄວາມທີ່ພຣະເຈົ້າໄດ້ປະທານໃຫ້.

ທ່ານຮູ້ສຶກແນວໃດກັບການຄົ້ນມາຈາກຕາຍຂອງພຣະເຢຊູ?

**3. ມັດທາຍ 28:8-10**

8. ຍິງເຫຼົ່ານັ້ນກໍຮີບອອກໄປຈາກອຸບໂມງທັງຢ້ານທັງຍິນດີຫຼາຍ ແລ່ນໄປບອກພວກສາວົກຂອງພຣະອົງ. 9. ແລະເບິ່ງແມ່, ພຣະເຢຊູໄດ້ສະເດັດມາພົບເຂົາແລະຊົງກ່າວວ່າ, "ຈົ່ງຈະເລີນເຖິ້ນ" ຍິງເຫຼົ່ານັ້ນກໍເຂົ້າມາຈັບພຣະບາດນະມັດສະການພຣະອົງ. 10. ພຣະເຢຊູຊົງກ່າວວ່າ, "ຢ່າຊູ່ຢ້ານຈົ່ງໄປບອກພວກພິນ້ອງຂອງເຮົາໃຫ້ໄປຍັງແຂວງຄາລີເລເຂົາຈະໄດ້ເຫັນເຮົາທີ່ນັ້ນ."

ພວກເຮົາສ່ວນຫຼາຍເຂົ້າໃຈຕໍ່ແນວໂນ້ມທີ່ຈະຍຸດນິງຫຼືແລ່ນໜີໃນເມື່ອກຳລັງປະເຊີນກັບຄວາມຍ້ານກົວ. ຢ່າງໃດກໍຕາມ, ເຖິງວ່າຈະມີຄວາມຍ້ານກົວ, ພວກແມ່ຍິງໄດ້ເຊື່ອຟັງແລະໄດ້ປະສົບການ "ຄວາມຍິນດີທີ່ຍິ່ງໃຫຍ່." ການປະຕິບັດຕາມຄຳແນະນຳແມ່ນສຳຄັນ. ຖ້າພວກຜູ້ຍິງເຮັດຕາມຄຳແນະນຳຂອງທູດສວັນຢ່າງເປົ່າບາງຫຼືລັ່ງເລ, ເຂົາເຈົ້າອາດຈະພາດຕໍ່ພຣະເຢຊູທີ່ຈະພົບເຂົາເຈົ້າໃນລະຫວ່າງທາງ. ຄືກັບທູດສວັນ, ພຣະອົງໄດ້ໃຫ້ຄວາມໝັ້ນໃຈແກ່ພວກຜູ້ຍິງ, ບອກພວກເຂົາວ່າ, "ຢ່າສູ່ຢ້ານ." ແລ້ວພຣະອົງກໍສົ່ງທູດສວັນໄປບອກພວກສາວົກໃຫ້ໄປແຂວງຄາລີເລອີກ.

ສິ່ງນຶ່ງເບິ່ງຄືວ່າແນ່ນອນ: ພວກແມ່ຍິງມີສຸຂພາບຝ່າຍຈິດວິນຍານທີ່ດີ "ຊ່ວງການຮຽນຮູ້." ເຂົາເຈົ້າໄດ້ອອກຈາກການເຊື່ອວ່າພຣະເມຊີອາຂອງເຂົາເຈົ້າໄດ້ຕາຍແລ້ວ ໄປສູ່ການນະມັສການພຣະເຢຊູຜູ້ຊົງມີຊີວິດໃນຕອນເຊົ້າດຽວກັນຢ່າງຊື່ນຊົມຍິນດີ! ການປ່ຽນແປງອັນໃຫຍ່ຫຼວງໃນຊີວິດຂອງເຂົາເຈົ້າໃນຕອນເຊົ້າ, ການພື້ນຄົນຊີວິດ, ເປັນຫຼັກຖານທີ່ຊັດເຈນວ່າການປາກົດຕົວ

ຂອງພຣະເຢຊູແມ່ນການປ່ຽນແປງ. ມັນບໍ່ຄວນສູນເສັງສຳລັບພວກເຮົາທີ່ສິ່ງທັງໝົດນີ້ເກີດຂຶ້ນເປັນສ່ວນນຶ່ງຂອງການເດີນທາງທີ່ເຊື່ອຟັງຂອງພວກເຮົາເພື່ອເຮັດສິ່ງທີ່ທູດສວັນໄດ້ບອກໃຫ້ພວກເຮົາເຮັດ.

**ເປັນຫຍັງຂ່າວດີກ່ຽວກັບການຄືນມາຈາກຕາຍຂອງພຣະເຢຊູຈຶ່ງລວມເຖິງຄວາມຮີບດ່ວນ?**

ສ່ວນທີ່ເຫຼືອຂອງແຜນການຂອງແມ່ຍິງເຫຼົ່ານີ້ສຳລັບມື້ນັ້ນສ່ວນຫຼາຍແມ່ນໄດ້ກຳນົດໄວ້ເພື່ອປະຕິບັດວຽກງານອັນຮີບດ່ວນທີ່ຈະນຳເອົາຂ່າວການພື້ນຄືນພຣະຊົນຂອງພຣະເຢຊູໃຫ້ພວກສາວົກຂອງພຣະອົງແລະເຕືອນໃຫ້ເຂົາເຈົ້າພົບພຣະອົງໃນຄາລິເລ, ດັ່ງທີ່ພຣະເຢຊູໄດ້ສັນຍາໄວ້ກ່ອນທີ່ຈະຖືກຄຶງຂອງພຣະອົງ (ມທ. 26:32). ພວກສາວົກຕ້ອງການຄຳເຕືອນນີ້ບໍ່? ອາດຈະເປັນໄປໄດ້. ຫຼັງຈາກທັງໝົດນີ້, ຄືກັບພວກແມ່ຍິງ, ພວກເຮົາຄາດຫວັງວ່າພຣະເຢຊູຈະຍັງຢູ່ໃນອຸບໂມງ. ຄຳເຕືອນນີ້ເຮັດໃຫ້ພວກສາວົກມີຄວາມຫວັງຫຼາຍ. ຖ້ອຍຄຳສຸດທ້າຍຂອງພຣະເຢຊູໄດ້ສເນີຄວາມຫວັງ: "ພວກເຮົາຈະເຫັນເຮົາຢູ່ທີ່ນັ້ນ." ຄວາມຫວັງຂອງເຮົາເຈົ້າທີ່ຈະເຫັນພຣະເຢຊູເປັນຈິງແລະດຳເນີນຕໍ່ໄປດ້ວຍຄວາມຫວັງທີ່ແນ່ນອນວ່າເຮົາເຈົ້າຈະມີຊີວິດຢູ່. ສຳລັບພວກສາວົກ, ມັນແມ່ນຄວາມຫວັງທີ່ບໍ່ສາມາດສັ່ນສະເທືອນໄດ້ທີ່ນຳພາພວກເຮົາໄປສູ່ຈຸດໝາຍປາຍທາງຂອງພວກເຮົາເຈົ້າໃນຂະນະທີ່ພວກເຮົາແບ່ງປັນຊີວິດຂອງພວກເຮົາກັບຄົນອື່ນ. ພຣະເຢຊູຍັງຊົງພຣະຊົນຢູ່, ແລະພວກເຮົາສາມາດສະແດງອອກຜ່ານຄຳເວົ້າຂອງພວກເຮົາແລະຫຼັກຖານການຄືນພຣະຊົນຂອງພຣະຜູ້ໄຜດໃຫ້ພື້ນແລະພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າທີ່ຊົງສະຖິດໃນພວກເຮົາເຊັ່ນກັນ.

**ກຸ່ມຂອງພວກເຮົາສາມາດເຮັດຫຍັງໄດ້ແດ່ເພື່ອຊ່ວຍກັນປະກາດຂ່າວປະເສີດຢ່າງມີປະສິດທິພາບ?**

### ນຳໃຊ້ໃນຊີວິດ

ເຮົາສາມາດໝັ້ນໃຈໄດ້ວ່າໃນການພື້ນຄືນຊີວິດຂອງພຣະຄຣິດ. ເລືອກນຶ່ງໃນການນຳໃຊ້ໃນຊີວິດຕໍ່ລົງໄປນີ້:

- **ອະທິຖານ.** ຖ້າທ່ານບໍ່ເຄີຍໄດ້ຮັບໄຊຊະນະເໝືອບາບຂອງທ່ານເອງ, ທ່ານສາມາດມອບຊີວິດຂອງທ່ານໂດຍການວາງໃຈເຊື່ອພຣະຄຣິດທີ່ຊົງພື້ນຄືນຊີວິດ. ທ່ານສາມາດລົມກັບຫົວໜ້າກຸ່ມຂອງທ່ານໄດ້. ຖ້າທ່ານເປັນຄຣິສຕຽນ, ຈົ່ງໃຊ້ເວລາເພື່ອອະທິຖານເພື່ອຄົນອື່ນໃນກຸ່ມຂອງທ່ານ.
- **ຂຽນ.** ຂຽນຄຳພະຍານສັ້ນໆກ່ຽວກັບຄວາມເຊື່ອຂອງທ່ານໃນພຣະຄຣິດ. ຝຶກຊ້ອມການແບ່ງປັນຄຳພະຍານນີ້ກັບຜູ້ທີ່ເຊື່ອອື່ນໆ. ຖ້າຫາກທ່ານຍັງບໍ່ທັນໄວ້ວາງໃຈໃນພຣະຄຣິດ, ໃຫ້ຂຽນຄຳຖາມທີ່ທ່ານອາດຈະມີກ່ຽວກັບການຕິດຕາມພຣະອົງ, ແລະແບ່ງປັນສິ່ງເຫຼົ່ານີ້ກັບຜູ້ນຳກຸ່ມຂອງທ່ານ.
- **ພະຍານ.** ບອກສອງຫຼືສາມຄົນທີ່ທ່ານພົບຜູ້ທີ່ອາດຈະບໍ່ມີຄວາມສຳພັນກັບພຣະເຢຊູ. ຖັດຈາກແຕ່ລະຊື່, ຂຽນເວລາແລະສະຖານທີ່ທີ່ທ່ານວາງແຜນທີ່ຈະແບ່ງປັນຄຳພະຍານຂອງທ່ານກັບເຂົາເຈົ້າແຕ່ລະຄົນໃນອາທິດນີ້. ຂໍໃຫ້ສະມາຊິກໃນຫ້ອງຮຽນຂອງທ່ານອະທິຖານເພື່ອທ່ານໃນຂະນະທີ່ທ່ານແບ່ງປັນ.

ກ່ອງຂອງຂວັນມາໃນທຸກຂະນາດແລະການຫຸ້ມຫໍ່ທີ່ແຕກຕ່າງກັນ. ບາງກ່ອງກໍມີຄວາມແປກໃຈຫຼາຍກ່ວາກ່ອງອື່ນ. ແຕ່ວ່າ ບໍ່ມີຂອງປະທານໃດໃຫຍ່ກວ່າທີ່ທ່ານຈະໄດ້ຮັບໄປກວ່າການພັກຜ່ອນຢ່າງໝັ້ນໃຈໃນການພື້ນຄືນພຣະຊົນຂອງພຣະເຢຊູຄຣິດ!

ອຸປຸຸມໂດຍ ລາວຊາວເທີນບັບຕິສສັມພັນ <https://ulsb.org/sunday-school-2/> ແປໂດຍ PA

